
 
Borgloon, 18 augustus 2015 
 
 
Geachte voorzitter, burgemeester, schepenen, raadsleden, aanwezige pers en publiek,  
 
 
Het spreekt voor zich dat ook wij als NVA fractie zo maar niet kunnen voorbij gaan aan dit arrest 
van de Raad van State en de grondige impact ervan. Wij geloven zonder de minste twijfel in onze 
rechtstaat, maar willen dit toch even toelichten. De Raad van State spreekt van; “Weemoedige 
zielen die persé een nieuw schepencollege tot stand zien willen komen door de stad op vaste en 
blijvende wijze te verlammen of te ontregelen om alzo artikel 47bis van het gemeentedecreet 
te kunnen toepassen. Het boycot gedrag en de strategie van verrotting worden beloond.” 
 
Toch kunnen we niet anders dan het even hebben hoe dit arrest werd bewerkstelligd en bekomen. 
Alle middelen, zelfs de meest ongeoorloofde, werden gebruikt om toch maar de onbestuurbaarheid 
te kunnen blijven aanhouden en bewijzen, tot het voortdurend pesten van collega's in het 
schepencollege toe, zoals geen reguliere gemeenteraadszittingen en schepencolleges meer te houden 
enz. En als deze colleges dan toch nog plaats vonden, dan was het alleen maar omdat het niet meer 
anders kon omwille van de hoogdringendheid door de lakse/nalatige houding van de burgemeester 
en werden de andere schepenen van de geplande zittingen op de laatste minuut hiervan op de hoogte 
gebracht. Het liefst dan nog op tijdstippen, waarvan onze burgervader vermoedde dat de kans heel 
groot zou zijn dat de NVA en CD&V schepenen omwille van eerder vastgelegde verplichtingen 
niet aanwezig konden zijn. Ik citeer hier letterlijk wat Het Belang van Limburg hierover heeft 
gepubliceerd op 5 augustus 2015 :  “ Degenen die straks bedankt worden, mogen nu al 
niet meer meedoen. En dan krijg je dat moment waarop dorpspolitici zakken tot 
het niveau van kleuters. Schepencolleges vastleggen op momenten dat ze zeker 
zijn dat de anderen niet kunnen, treuzelen met wegenwerken, een feest als 
1.000 jaar Borgloon afschaffen, de restauratie van de Stroopfabriek alweer 
kostbare tijd laten verliezen,... Zelfs over wie mag tentoonstellen is er ruzie. Aan 
kinderen in de basisschool leggen we uitvoerig uit dat dit pesten is en dat een 
maatschappij je hiervoor straft. In de politiek zijn diezelfde vuile spelletjes plots 
‘politieke besluitvorming’. Tot zover dit citaat! Geïnteresseerden kunnen dit heel artikel 
terugvinden op onze NVA facebook pagina. 
 
Het meest schaamteloze is dat de sp.a en meer specifiek onze burgemeester hun eigen budget 2015 
en het meerjarenplan, dat nochtans reeds in november 2014 door het schepencollege unaniem werd 
goedgekeurd en zelfs door sp.a werd geagendeerd op een raadszitting van 16 december 2014 niet 
meer heeft willen brengen. Het gevolg hiervan is dan ook dat onze gemeente verplicht is tot op 
heden om te werken met voorlopige twaalfden met alle gevolgen van dien en zeker voor ons 
stadspersoneel. Al die tijd en tot op heden heeft het personeel in bijzonder ondankbare 
omstandigheden moeten blijven werken. Dit kon ook onmogelijk in het belang zijn van de Loonse 
burger en allerminst in dat van onze ambtenaren!! 
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We kunnen nog ergens begrijpen dat men zijn mening budgettair moet herzien omwille van 
veranderende politieke, financiële of socioeconomische omstandigheden. Als de sp.a en OVLD 
dan toch terug plots erg verliefd op mekaar werden, wat heeft hen dan al die tijd weerhouden om 
een nieuw budget en meerjarenplan te maken en te laten goedkeuren door de gemeenteraad, al was 
het alleen maar door hun fracties, die dan toch over een zeer ruime meerderheid zouden beschikken 
en ook nog waarschijnlijk gesteund door de dissidenten????? 
Wij willen maar duidelijk stellen dat ook de OVLD hier aan schuldig verzuim heeft gedaan, hetgeen 
we ook wel kunnen begrijpen want ook de liberalen hadden er alle belang bij om de gemeente te 
kunnen blijven opzadelen met deze vervelende voorlopige twaalfden. De enige wijze om toch maar 
ergens hun gelijk te kunnen halen bij de Raad van State en zo terug aan de macht te kunnen komen. 
Voor het overige geven de feiten ons gelijk dat we nog wel bestuurbaar waren, omdat steeds en tot 
voor kort heel wat belangrijke dossiers werden goedgekeurd, heel vaak zelfs unaniem of met een 
vlotte meerderheid. Inhoudelijk en/of ideologisch waren er zelfs geen noemenswaardige 
tegenstellingen in het vorige college. 
 
Ook wil ik het namens onze fractie nog even hebben over de dissidentie, die de allereerste 
aanleiding was van deze politieke impasse. Deze dissidenten haalden al heel vlug zeker hun 
inspiratie en de mosterd niet bij hun politieke ideologie. Met geen woord werd er gerept over de 
inhoud en het is nog steeds koffiedik kijken wat hen juist heeft bezield of nog zal bezielen. We 
kunnen dan ook niet anders dan concluderen dat hun eigen belangen primeerden boven al het 
andere en er absoluut moest afgerekend kunnen worden met bepaalde personen binnen eigen 
politieke rang, omdat ze hun zin niet kregen. Binnen onze eigen partij hebben we daar zo vlug 
mogelijk komaf mee gemaakt en schoon schip gemaakt. Blijkbaar slaagt onze burgemeester er 
enkel in iemand uit het lokaal sp.a bestuur te wippen, maar kan hij voor het overige rustig sp.a lid 
blijven. Het is ons ook nog steeds niet duidelijk of raadslid en gemeenteraadsvoorzitter, F. Debuyst, 
wel of niet nog tot de lokale sp.a fractie hoort. En wordt onze burgervader dan ook hier niet eens 
gevolgd door zijn eigen sp.a top? 
 
Ook over de samenstelling van dit nieuwe college hebben we meer dan vraagtekens. Wij stellen 
namelijk vast dat het nog even veel goed betaalde leden telt, daar waar de OVLD tot voor kort een 
zeer fervent voorstander was, om het hier met minder te doen en zo nog extra te besparen. Waar is 
haar consequente houding, waar ze toch zo veel en vaak de mond van vol had? 
Is het deze partij dan ook vooral te doen om de postjes, waar ze toch zo graag anderen van 
beschuldigt? Om nog maar te zwijgen over de door haar zo verfoeide stoeltjesdans.Wij stellen vast 
dat 4 maanden geleden Loes Ory van het éénmanspartijtje als schepen werd voorgedragen. Nu komt 
OVLD raadslid Véronique Smets plots opduiken als nieuwe schepen. Niet dat we haar dit niet 
gunnen, maar de liberalen hebben er nu plots blijkbaar geen enkele moeite mee dat zij pas de 
bevoegdheden van huidig sp.a schepen, Lotje Ory, vanaf 1 januari 2016 en dus pas na een goede 4 
maanden overneemt. 
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Voor het overige zijn wij diep ontroerd te mogen vaststellen dat er nu plots grote liefde heerst 
tussen 2 partijen, die mekaar tot een klein jaar geleden al die tijd niet meer konden luchten, omdat 
de ene de andere een mes in de rug had gestoken. Geen enkel moeite werd gespaard om dit ook 
maar ergens te willen verbergen. En we herinneren ons maar al te goed de avond, waarop de uitslag 
van de laatste gemeenteraadsverkiezingen officieel bekend was. Nooit zou de sp.a nog samen met 
de OVLD een coalitie vormen en dit klonk die avond heel duidelijk uit de mond van de huidige 
burgemeester en van alle huidige sp.a schepenen. Het woord “echte schande” is haast tijdens iedere 
raadszitting hier gevallen vanuit de liberale hoek. 
We willen ons hier ook eens bedienen van dit woord, maar stellen ons zeer terecht de vraag wie nu 
eigenlijk echt heel beschaamd moet zijn, goed beseffend dat hier heel smerige politieke spelletjes 
werden gespeeld, waaraan wij ons als partij nooit hebben schuldig gemaakt. En die bovendien 
geenszins op geen enkel vlak het belang van de Lonenaar hebben gediend. De vraag is of onze 
burgemeester zichzelf nog met een gerust geweten durft bekijken in de spiegel. Indien ja, durft hij 
dan ook nog recht in de ogen kijken van alle Lonenaren of zelfs in die van zijn eigen 
kiezers/aanhang en ja, zelfs in die van het stadspersoneel? 
Toch moeten we toegeven dat het u als burgemeester enorm heeft gesierd dat uzelf publiekelijk via 
de geschreven pers spontaan hebt toegegeven dat u de dossiers heeft laten verrotten om toch maar te 
kunnen bewijzen dat onze gemeente onbestuurbaar was. En dit tot groot genoegen en met 
achterbakse medewerking, al of niet actief of passief, van uw nieuwe liberale coalitiepartner. We 
moeten toegeven, sportief zoals we zijn, dat u daar met grote onderscheiding bent in geslaagd. Op 
dit alles zal de Lonenaar deze nieuwe meerderheid afrekenen bij de eerstvolgende 
gemeenteraadsverkiezingen vooral omwille van de wijze en waarom ze juist tot stand is gekomen.  
En eerlijk gezegd denkt onze fractie dat onze huidige burgemeester zich dringend zelf in vraag moet 
durven stellen en beter niet de eer aan zichzelf zou laten, ontslag zou nemen na al wat hij vooral de 
laatste 8 maanden heeft uitgespookt en zich laat vervangen door iemand anders van zijn eigen 
fractie. 
Hij zou alvast zo voor eeuwig verlost kunnen zijn van zijn vaak vervelend knikkende knieën. 
Ik wil er hier ook nog eens heel speciaal op wijzen dat zijn gedrag van de laatste 8 maanden nog 
wel eens een extra staartje zou kunnen krijgen, want er loopt onder andere nog steeds een dossier, 
waarover de Raad van State zich nog ten gronde moet uitspreken. Deze nieuwe meerderheid zal dus 
heel goed moet uitkijken wat zij allemaal gaat beslissen. 
En voor de rest,  God weet wat voor lijken er nog allemaal uit de kast gaan vallen de komende 
maanden! 
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Voor het overige hebben wij als partij samen met het CD&V een veldslag verloren, maar nog niet 
de oorlog. Aan onze verdere strijdvaardigheid en ijver om op een eerlijke en vooral transparante 
wijze aan politiek te blijven doen zal het niet ontbreken, niet voor eigen gewin noch uit partijbelang, 
maar in dat van alle Lonenaren. Bij de OVLD collega's zullen wij alvast hiervoor niet in de leer 
moeten gaan, die zich maar al te graag waren blijven bedienen van afbraakpolitiek, persoonlijke  
aanvallen, slagen onder de gordel, achterbaks gedoe en pure intimidatie. Neen, onze NVA fractie 
zal op de meest constructieve en faire wijze haar nieuwe taak in de oppositie vervullen. Wat goed is 
voor de Lonenaar zullen wij ten volle steunen en we zullen zelfs niet vies zijn om de nieuwe 
meerderheid hiervoor publiekelijk een oprecht complimentje voor te geven. Tegen al het andere 
zullen we ons als raadsleden in de oppositie keihard verzetten met de middelen, die de wet ons 
aanreikt, vooral met zo veel mogelijk respect voor het individu en zijn mening en met eventuele 
alternatieven.  
 
Tenslotte wil ik als afgetreden eerste schepen een aantal kant en klare dossiers doorgeven aan mijn 
opvolger, die nog enkel de definitieve goedkeuring van het schepencollege nodig hebben. 
 
 
Beste collega's, aanwezige pers en publiek, er blijft mij als afsluiter nu niets anders over dan jullie 
allen oprecht te bedanken voor jullie aandacht en luisterbereidheid. 
 
 
 
PS : deze originele tekst zal zo vlug mogelijk geplaatst worden op de lokale NVA website en dito 
webstek! 
 
 
 
 
Wim Lambrechts  
NVA  raadslid  
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